
 
Protokół Nr XI/12 

z sesji Rady Powiatu w Kielcach w dniu 4 czerwca 2012 roku, 
w sali konferencyjnej Świętokrzyskiego Urzędu Wojewódzkiego w Kielcach 

w godz. od 11.00 do 14.10 
 
 
Do pkt 1 
Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk 
Otworzył obrady, przywitał radnych i wszystkich uczestników sesji. 
 
W obradach udział wzięli: 
 
− Starosta Kielecki – Zdzisław Wrzałka, 
− Członek Zarządu Powiatu – Jacek Barański, 
− Członek Zarządu Powiatu – Bogdan Gierada, 
− Członek Zarządu Powiatu – Michał Godowski, 
− Sekretarz Powiatu – Barbara Piwnik, 
− Skarbnik Powiatu – Maria Klusek, 
− przedstawiciele komórek i jednostek organizacyjnych Starostwa 

Powiatowego, 
 
oraz zaproszeni goście: 
 
 
− Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny – Grażyna Majewska 
− Z-ca Powiatowego Lekarza Weterynarii – Jarosław Sułek  
− Świętokrzyski Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska –  
     Małgorzata Janiszewska 
− przewodniczący rad gmin z terenu Powiatu Kieleckiego 
− wójtowie i burmistrzowie z terenu Powiatu Kieleckiego  
 
 
 
Kworum w dniu 4 czerwca 2012 r. wyniosło 21 radnych. Lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: Ryszard Barwinek, Zenon Janus,  
Stanisław Rękas, Tomasz Zbróg. 
 
Rada Powiatu stanowi kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
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Do pkt 2 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„Czy do porządku obrad będą jakieś uwagi, poprawki?” 
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił porządek obrad i poddał go pod głosowanie 
 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Powiatu w Kielcach z dnia 2 kwietnia 2012 r. 

4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego. 

5. Sprawozdanie Starosty Kieleckiego z działalności Zarządu Powiatu za okres między 

sesjami. 

6. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Kieleckiego za 2011 rok. 

7. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Kielcach o stanie bezpieczeństwa 

sanitarno – weterynaryjnego na terenie powiatu kieleckiego za rok 2011. 

8. Informacja o stanie środowiska na terenie powiatu kieleckiego w 2011 roku. 

9. Informacja o sytuacji na rynku pracy w powiecie kieleckim oraz o sytuacji finansowej 

Powiatowego Urzędu Pracy w Kielcach w pierwszym kwartale 2012 roku. 

10. Informacja o inwestycjach i remontach przeprowadzonych w 2011 roku na drogach 

powiatowych i nieruchomościach będących w zasobie Powiatu Kieleckiego.  

11. Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kielcach                      

z działalności Centrum w 2011r. wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy 

społecznej oraz ocena zasobów pomocy społecznej i demograficznej mieszkańców 

powiatu kieleckiego. 

12. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania 

z wykonania budżetu za 2011 r. 
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       13.1. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Kieleckiego za 2011r.: 
 - zapoznanie się z treścią uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby    
  Obrachunkowej w Kielcach w sprawie sprawozdania Zarządu Powiatu w Kielcach             
  z  wykonania budżetu za rok 2011, 
13.2. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Powiatu Kieleckiego za 2011r.  
- zapoznanie się z opinią biegłego rewidenta z badania sprawozdania finansowego             
  za 2011 r. 
13.3. Głosowanie za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za 2011 r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Kielcach absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu za 2011 r. 
14.1. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kielcach w sprawie 
udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kielcach z tytułu wykonania budżetu 
powiatu za 2011 r. 
14.2. Zapoznanie się z treścią uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu w Kielcach w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu           
w Kielcach z tytułu wykonania budżetu za 2011 r. 
14.3. Zapoznanie się z informacją o stanie mienia Powiatu Kieleckiego za okres                  
od 01.01.2011 r. do 31.12.2011 r. 
14.4. Dyskusja 
14.5. Głosowanie za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla 
Zarządu  Powiatu w Kielcach za 2011 r. 

 

15. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Kieleckiego, 

2) zmian w budżecie powiatu na 2012 rok, 
3) zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego w 2012 roku, 
4) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy i Miasta Chęciny, 
5) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Morawica, 
6) udzielenia pomocy finansowej na wykonanie robót dodatkowych: drenażu, 

kanalizacji deszczowej i drogi pożarowej przy hali sportowej w Nowej Słupi, 
7) odpłatnego nabycia od osoby fizycznej na własność Powiatu Kieleckiego 

nieruchomości gruntowej, położonej w Kielcach przy ul Wojska Polskiego, 
oznaczonej w obrębie 0024 Kielce jako działka Nr 101/47 o pow. 0,1093 ha, dla 
której Sąd Rejonowy w Kielcach prowadzi księgę wieczysta Nr 
KI1L/00091758/9, 

8) zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin nauczycieli, 
dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku 
szkolnego oraz dla nauczycieli szkół zaocznych, określania tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 
ust.3 Karty Nauczyciela pedagogów, psychologów, logopedów, doradców 
zawodowych, zasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz zwolnienia od 
obowiązku realizacji zajęć dla dyrektorów, wicedyrektorów i nauczycieli 
pełniących inne funkcje kierownicze, w szkołach i placówkach oświatowych 
Powiatu Kieleckiego, 

9) zmiany Uchwały Nr XXVII/23/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 30 marca 
2010r. w sprawie przyjęcia regulaminu określającego szczegółowe warunki 
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przyznawania dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, 
mieszkaniowego oraz za warunki pracy, szczegółowy sposób obliczania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i doraźnych zastępstw, wysokość                
i warunki wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku 
pracy dla nauczycieli poszczególnych stopni awansu zawodowego 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Powiat Kielecki, 

10) założenia Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Łopusznie, 
11) włączenia Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Łopusznie do Zespołu 

Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 5 w Łopusznie, 
12) przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej Specjalnej Nr 1 w Podzamczu 

gmina Chęciny o dwuletnim cyklu kształcenia w Zasadniczą szkołę Zawodową 
Specjalną Nr 1 w Podzamczu gmina Chęciny o trzyletnim cyklu kształcenia 
wchodzącą w skład Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Podzamczu 
gmina Chęciny, 

13) przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Bodzentynie o dwuletnim                 
i trzyletnim cyklu kształcenia w Zasadniczą Szkołę Zawodową w Bodzentynie              
o trzyletnim cyklu kształcenia wchodzącą w skład Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Bodzentynie, 

14) przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Chmielniku o dwuletnim                  
i trzyletnim cyklu kształcenia w Zasadniczą Szkołę Zawodową w Chmielniku               
o trzyletnim cyklu kształcenia wchodzącą w skład Zespołu Szkół Nr 3                           
w Chmielniku, 

15) przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Nowej Słupi o dwuletnim                   
i trzyletnim cyklu kształcenia w Zasadniczą Szkołę Zawodową w Nowej Słupi                
o trzyletnim cyklu kształcenia wchodzącą w skład Zespołu Szkół Nr 8                   
w Nowej Słupi, 

16) nadania Statutu Powiatowemu Centrum Usług Medycznych w Kielcach, 
17) nadania Statutu Szpitalowi Powiatowemu w Chmielniku, 
18) nadania Statutu Świętokrzyskiemu Centrum Matki i Noworodka – Szpital 

Specjalistyczny w Kielcach, 
19) określenia zasad zbywania, oddawania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz 

użyczenie aktywów trwałych przez samodzielne publiczne zakłady opieki 
zdrowotnej, dla których podmiotem tworzącym jest Powiat Kielecki, 

20) przyjęcia Sprawozdania z monitoringu i oceny realizacji „ Planu Rozwoju 
Lokalnego Powiatu Kieleckiego”- stan na dzień 31.12.2011r. oraz skrócenia 
okresu obowiązywania „ Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Kieleckiego”, 

21) poparcia uchwały Nr XXXV/419/06 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego              
z dnia 6 lutego 2006 roku w sprawie przyjęcia stanowiska Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego dotyczącego produkcji rolnej wolnej od 
organizmów zmodyfikowanych genetycznie ( GMO ) na terenie województwa                
świętokrzyskiego, 

22) rozpatrzenia wyników kontroli dokonanej przez Komisję Rewizyjną Rady 
Powiatu w Kielcach, 

23) rozpatrzenia skargi na Dyrektora Rodzinnego Domu Dziecka Nr 2 w Jaworzu, 
24) wygaśnięcia mandatu radnego, 

 

16. Zapytania i interpelacje radnych. 

17. Sprawy różne i wolne wnioski. 

18. Zamknięcie obrad. 
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Głosowanie: 
za – 21 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty. 
 
 
Do pkt 3 
Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Powiatu w Kielcach z dnia 2 kwietnia 2012r.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr X/12 z sesji Rady Powiatu          
z dnia 2 kwietnia 2012 roku. 
 
Głosowanie: 
za – 22 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania protokół Nr X/12 z sesji Rady Powiatu z dnia                  
2 kwietnia 2012 roku został przyjęty. 
 
 
Do pkt 4 
Informacje i komunikaty Przewodniczącego. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk 
„ Starostwo Powiatowe w Kielcach z okazji Dnia Samorządowca, 17 czerwca            
o godz. 17.00 w Wojewódzkim Domu Kultury organizuje koncert Jacka 
Wójcickiego wraz z Salonową Orkiestrą „ Camerata” z Krakowa. Do 8 czerwca  
bardzo proszę przekazać informacje do Referatu Kultury, Turystyki i Sportu, kto 
chciałby w tym wydarzeniu uczestniczyć.  
Drugi komunikat adresowany jest do miłośników tenisa stołowego. Od 2000 r. 
Powiat Żagański oraz UM w Szprotawie jest organizatorem mistrzostw. W tym 
roku te mistrzostwa odbędą się 16 i 17czerwca w miejscowości Wiechlice. Jeżeli 
byliby chętni, proszę o kontakt z kierownikiem Biura Rady i wtedy dokonamy 
zgłoszenia uczestników w tych zawodach. 
Jak wynika z planu pracy, kolejną sesję mamy mieć we wrześniu, przy czym 
umawialiśmy się, że będzie to sesja wyjazdowa. W związku z tym, proponuję 
zorganizować dwie sesje. Jedną poświęconą dyskusji o perspektywach, 
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przyszłości samorządu terytorialnego, a w tym zwłaszcza samorządu 
powiatowego i tą sesję zorganizowalibyśmy w budynku Sejmu z udziałem 
przedstawicieli Parlamentu, Rządu, Kancelarii Prezydenta, po to, abyśmy mogli 
podyskutować o tym, jakie miejsce powinien mieć samorząd powiatowy                       
w sytuacji, gdy tworzone są różnego rodzaju struktury metropolitalne, obszary 
funkcjonalne. Myślę, że warto, abyśmy wypowiedzieli swoje zdanie w tej 
materii i zorganizowali tą sesję 10 lub ewentualnie 17 września, a roboczą sesję 
zorganizujemy dwa tygodnie później. 
Chciałem serdecznie podziękować za złożenie oświadczeń majątkowych.                 
Z pobieżnej analizy wynika, że pomysł z wydaniem instrukcji wypełniania 
oświadczeń był dobry, gdyż liczba błędów jest znacznie niższa niż miało to 
miejsce w latach poprzednich.”   
 
 
Do pkt 5 
Sprawozdanie Starosty Kieleckiego z działalności Zarządu Powiatu za okres 
między sesjami. 
 
Rada przyjęła sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu za okres 
między sesjami, które stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
 
Do pkt 6 
Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Kieleckiego za 2011r. 
 
Informację o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Kieleckiego za 2011r. 
przedstawiła Grażyna Majewska Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny               
( załącznik nr 3 do protokołu ). 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ W swojej wypowiedzi nie odniosła się Pani do wodociągu Wola Zamkowa                   
i ujęć wody, które zaopatruje gminy Nowa Słupia i Łagów. Z informacji, które 
posiadam nie jest dobrze z jakością wody na tym terenie. Prawdopodobnie 
wydaliście zalecenia, aby wybudować tam stację uzdatniania wody. W różnych 
częściach wodociągu woda zmienia kolor, jest dużo zanieczyszczeń.  
Czy może Pani odpowiedzieć w tej chwili, czy woda jest bezpieczna i czy 
mieszkańcy mogą ją spożywać?” 
 
Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny Grażyna Majewska  
„ Jeżeli wodociąg nie jest zamknięty, to znaczy że woda jest bezpieczna i 
nadzorowana. Zdarzają się parametry fizyko - chemiczne poza normą, ale na 
wszystkie te parametry można dać odstępstwa. Wodociąg ma po prostu gorsze 
parametry, ale nie zagraża bezpieczeństwu i zdrowiu. Jeżeli wydaje się decyzje 
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administracyjne na uzdatnianie, to ta decyzja zależy od terminu, w jakim jest 
możliwe coś do zrobienia, być może w tej sytuacji jest wydana decyzja na 2-3 
lata z zarządzeniem. Trzeba sprawdzić dokładnie w aktach tego wodociągu.” 
 
Rada przyjęła informację o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu 
Kieleckiego za 2011r. 
 
Do pkt 7 
Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Kielcach o stanie 
bezpieczeństwa sanitarno – weterynaryjnego na terenie powiatu kieleckiego              
za rok 2011. 
 
Informację o stanie bezpieczeństwa sanitarno – weterynaryjnego na terenie 
powiatu kieleckiego za rok 2011 przedstawił Jarosław Sułek z-ca Powiatowego 
Lekarza Weterynarii ( załącznik nr 4 do protokołu ). 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ Na spotkaniu przewodniczących komisji temat schroniska dla zwierząt na 
terenie powiatu był mocno dyskutowany. Na razie jest problem, kto to 
schronisko do siebie przyjmie, ale postanowiliśmy i kierujemy wniosek do 
Zarządu, aby zorganizować spotkanie z gminami naszego powiatu i poszukać 
rozwiązania tego problemu.” 
 
Rada przyjęła informację Powiatowego Lekarza Weterynarii w Kielcach o stanie 
bezpieczeństwa sanitarno – weterynaryjnego na terenie powiatu kieleckiego              
za rok 2011. 
 
Do pkt 8 
Informacja o stanie środowiska na terenie powiatu kieleckiego w 2011 roku. 
 
Informację o stanie środowiska na terenie powiatu kieleckiego w 2011 roku 
przedstawiła Małgorzata Janiszewska Świętokrzyski Wojewódzki Inspektor 
Ochrony Środowiska ( załącznik nr 5 do protokołu ). 
 
Radna Małgorzata Sitarz 
„ Na terenie gm. Łagów na dzień dzisiejszy istnieje 7 czynnych kopalni wapieni 
i dolomitów dewońskich, gdzie prowadzona jest zarówno eksploatacja złóż               
jak i przeróbka kopalin na mobilnych zestawach krusząco – sortujących. 
Jakkolwiek warunki korzystania ze środowiska dla tych podmiotów określono  
w decyzjach wójta gminy o środowiskowych uwarunkowaniach, to odczuwalne 
przez mieszkańców gminy oddziaływanie budzi wątpliwości, co do 
przestrzegania przez podmioty warunków korzystania ze środowiska. 
Konstrukcja obowiązujących przepisów, a raczej brak regulacji w tym zakresie 
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nie reguluje kwestii pomiarów niezorganizowanej emisji zanieczyszczeń do 
powietrza, co stanowi poważne ograniczenie możliwości podjęcia działań 
kontrolnych czy też egzekwowania obowiązku w celu ograniczenia 
oddziaływania. Podkreślić należy, że na etapie założeń projektowych nie 
przewidziano tak istotnej kwestii jak emisji niezorganizowanej pyłów na 
drogach publicznych, również powiatowej i krajowej. Gmina Łagów zwracała 
się o kontrolę istniejących kopalni do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 
Środowiska, do Okręgowego Urzędu Górniczego i Marszałka Województwa, 
które to organy prowadziły i prowadzą kontrolę wg własnych kompetencji, nie 
mniej jednak nie obejmują one niezorganizowanej emisji zanieczyszczeń do 
powietrza, a mieszkańcy podczas suchej i wietrznej pogody wielokrotnie 
zwracają się o podjęcie działań. Jedynym narzędziem kontroli wójta jest analiza 
porealizacyjna, ale z uwagi na konstrukcje przepisów jest ona niewystarczająca 
do określenia i ograniczenia problemów. 
W związku z powyższym zwracam się do samorządu powiatowego o pomoc                
i podjęcie działań mających na celu ograniczenie uciążliwości związanej z 
emisją niezorganizowanych pyłów w związku z wydobywaniem i przeróbką 
kopalni. Proszę o rozważenie możliwość nałożenia obowiązku sporządzania 
przeglądów ekologicznych, które wynikają z Prawa ochrony środowiska. Wobec 
braku przepisów prawa w zakresie pomiarów przez prowadzących działalność 
emisji niezorganizowanej pyłów, obowiązku takiego nie można było nałożyć              
w decyzjach środowiskowych, można taki obowiązek nałożyć w przeglądzie 
ekologicznym. Kolejną możliwością jest rozważenie wprowadzenie do 
programu ochrony środowiska odpowiednich zapisów regulujących kwestie 
emisji niezorganizowanej w związku z eksploatacją kopalin, która jak wiadomo 
powinna znaleźć się również w powiatowym i wojewódzkim programie ochrony 
środowiska. Kolejnym rozwiązaniem mogłoby być zorganizowanie lokalnego 
punktu pomiarowego, ujęcia w sieci monitoringu środowiska, co pozwoliłoby na 
kontrolę emisji.” 
      
Świętokrzyski Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska Małgorzata 
Janiszewska 
„Służby ochrony środowiska kontrolują, badają warunki korzystania ze 
środowiska, które powinny być określone w decyzjach, pozwoleniach, 
zezwoleniach. 
Na emisję niezorganizowaną nie ma norm.  
Jeżeli mowa o analizie porealizacyjnej, to znam sytuację, kopalnia przestała 
istnieć. Jak minął termin przedłożenia analizy porealizacyjnej, to złoże zostało 
wyeksploatowane.  
To, co dzieje się w Łagowie, to coś strasznego. Wszystko zaczęło się w gminie               
i w dalszym ciągu, jeżeli będzie przyzwolenie i zgoda na eksploatowanie to tak 
będzie. Trzeba powiedzieć stop i wyznaczyć teren, na którym dozwolona jest 
eksploatacja złoża. Myślę, że należy zacząć w gminie, bo nie ma przepisów na 



 9 

emisję niezorganizowaną, policja też nie będzie mandatowała samochodów, 
które pylą. 
Państwowa sieć monitoringu jest finansowana z budżetu państwa. Są określone 
punkty, realizowane na poziomie Polski, czyli mamy tych punktów 4 - własne 
WIOŚ i 4 - zakładowe, czyli zakupione przez zakład, eksploatowane przez 
zakład, włączone w sieć, czyli będące w naszym nadzorze. 
Jeżeli gmina pozyska środki na zorganizowanie takiej stacji monitorowania, 
tylko pyłów, spełniającej pełne wymogi unijne i polskie przepisy, to jest szansa 
włączenia w system państwowego monitoringu. Wtedy będziemy mogli 
merytorycznie nad tym czuwać, ale tylko merytorycznie, nie finansowo, bo nie 
ma uzasadnienia do budowania stacji w sieci państwowego monitoringu.                   
W takim zakresie jest możliwość współpracy z nami.” 
 
Rada przyjęła informację o stanie środowiska na terenie powiatu kieleckiego w 
2011 roku. 
  
 
Do pkt 9 
Informacja o sytuacji na rynku pracy w powiecie kieleckim oraz o sytuacji 
finansowej Powiatowego Urzędu Pracy w Kielcach w pierwszym kwartale 2012 
roku 
 
Rada przyjęła informację, która stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 
 
 
Do pkt 10 
Informacja o inwestycjach remontach przeprowadzonych w 2011 roku na 
drogach powiatowych i nieruchomościach będących w zasobie Powiatu 
Kieleckiego. 
 
Rada przyjęła informację, która stanowi załącznik nr 7  do protokołu. 
 
 
Do pkt 11 
Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kielcach                      
z działalności Centrum w 2011r. wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy 
społecznej oraz ocena zasobów pomocy społecznej i demograficznej 
mieszkańców powiatu kieleckiego. 
 
Rada przyjęła informację, która stanowi załącznik nr 8  do protokołu. 
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Do pkt 12 
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 
przez jednostkę samorządu terytorialnego. 
 
Rada przyjęła informację, która stanowi załącznik nr 9  do protokołu. 
 
 
Do pkt 13 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego                        
i sprawozdania z wykonania budżetu za 2011 r.  
 
 

13.1. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Kieleckiego              
za 2011 r. 

 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek  
Przedstawiła Radzie Powiatu uchwałę nr 66/I/2012 VIII Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 27 kwietnia 2012r.                     
w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu Powiatu Kieleckiego 
za 2011r., w której postanawia zaopiniować pozytywnie przedłożone przez 
Zarząd Powiatu Kieleckiego sprawozdania z wykonania budżetu za 2011r.   
 
 

13.2. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Powiatu Kieleckiego za 2011r. 
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
Przedstawiła Radzie Powiatu opinię niezależnego biegłego rewidenta dla 
Zarządu Powiatu Kieleckiego z badania sprawozdania finansowego.  
Badane sprawozdanie finansowe we wszystkich istotnych aspektach : 
a) przedstawia rzetelne i jasno informacje istotne dla oceny sytuacji majątkowej   
i finansowej Powiatu Kieleckiego na dzień 31.12.2011r., jak też jej wyniku 
finansowego za rok obrotowy od 01.01.-31.12.2011r., 
b) zostało sporządzone zgodnie z wymagającymi zastosowania zasadami                    
( polityką) rachunkowości oraz na podstawie prawidłowo prowadzonych ksiąg 
rachunkowych, 
c) jest zgodne z przepisami prawa wpływającymi na treść sprawozdania 
finansowego i postanowieniami Statutu Powiatu Kieleckiego. 
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13.3.Głosowanie za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za 2011r. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za 2011r. i poddał go pod 
głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 22  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/35/12 w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za 2011r., która 
stanowi załącznik nr 10  do protokołu. 
 
Do pkt 14 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Kielcach 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011r. 
 
 

14.1.Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kielcach              
w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kielcach z tytułu 

wykonania budżetu powiatu za 2011 r. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mieczysław Kędzierski 
Przedstawił Radzie Powiatu wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w 
Kielcach z dnia 15 maja 2012 roku w sprawie udzielenia absolutorium 
Zarządowi Powiatu w Kielcach, który stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
 

14.2.Zapoznanie się z treścią uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Kielcach w sprawie udzielenia absolutorium dla 
Zarządu Powiatu w Kielcach z tytułu wykonania budżetu za 2011 r. 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mieczysław Kędzierski 
Przedstawił Radzie Powiatu uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu w Kielcach w sprawie udzielenia absolutorium dla 
Zarządu Powiatu w Kielcach z tytułu wykonania budżetu za 2011 r., która 
stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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14.3.Zapoznanie się z informacją o stanie mienia Powiatu Kieleckiego za okres                  

od 01.01.2011 r. do 31.12.2011 r. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ Z informacją o stanie mienia Powiatu Kieleckiego za okres od 01.01.2011 r. do 
31.12.2011 r. zapoznawaliśmy się na posiedzeniach Komisji” 
 
 
14.4. Dyskusja. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ Bardzo proszę o zabieranie głosu w kwestii udzielenia absolutorium dla 
Zarządu Powiatu za rok ubiegły.” 
 
Radny Kazimierz Bielecki 
„ Znamy sytuację w Polsce, jak trudno jest dziś dla jednostek samorządu 
terytorialnego realizować bez jakichkolwiek problemów budżety. Z tego 
wszystkiego, co się dzieje wygląda że będzie jeszcze trudniej, ale rok 2011 
uważam, że Zarząd Powiatu zrealizował w sposób zadowalający. Te wszystkie 
problemy jakie były w czasie, odpowiednio wcześniej reagowaliśmy na nie. 
Jako Klub Prawa i Sprawiedliwości jesteśmy „za” przyjęciem i udzieleniem 
absolutorium dla Zarządu za 2011 rok.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Klub Sojuszu Lewicy Demokratycznej nie przyjmował dyscypliny przy 
głosowaniu, każdy może swoją opinię wyrazić wg własnego sumienia. 
Przyjęliśmy przed chwilą uchwały, które dały skwitowanie Zarządowi i byłoby 
niepoważnym w tej następnej części odnosić się krytycznie do wykonania 
budżetu. Jednak pewne uwagi mamy, musimy mieć, bo to, że jest dobrze nie 
znaczy, że nie mogłoby być lepiej.  
Nasz niepokój budzi sprawa budowy siedziby Starostwa Powiatowego. Od 
samego początku ta inwestycja nie leżała mi na sercu i boję się, że dalej będą 
problemy. 
Jeżeli chodzi o sprawozdanie finansowe, to chciałbym zwrócić Państwa uwagę, 
bo jest to novum w samorządzie, że poddaje się bilans i rachunek zysków i strat 
badaniu przez biegłych rewidentów i że rachunek ten wykazuje stratę 2 582 tys. 
zł i coś musimy z tym zrobić. 
Jeszcze raz ze swej strony mówię, że każdy w naszym Klubie decyzję podejmie 
sam, ja ze swej strony będę „za” udzieleniem absolutorium dla Zarządu Powiatu 
Kolega ma rację, że jest bardzo ciężko i z roku na rok budżet będzie coraz 
trudniejszy do realizacji, ale nie oznacza to, że nie będziemy mieć nowych 
pomysłów i będziemy działać dla dobra całego powiatu.” 
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Radny Mieczysław Kędzierski 
„ W imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej chciałbym zwrócić uwagę, że 
prawie we wszystkich pozycjach, które były w sprawozdaniu jak również w 
dokumentacji biegłego rewidenta było wykazane, że wszystkie pozycje 
osiągnęły prawie 100%. Jest jedna pozycja w wydatkach majątkowych, ale 
wynika to z tego, że niektóre zadania nie mogły być zrealizowane w 2011r., a są 
to budowa siedziby Starostwa oraz inwestycje wojewódzkie, a mianowicie 
realizacja e- Świętokrzyskie. Podsumowując Klub Platformy Obywatelskiej jest 
„za” udzieleniem absolutorium dla Zarządu Powiatu za 2011 rok.” 
 
Radna Małgorzata Sitarz 
„ Biorąc pod uwagę realizację strony dochodowej i wydatkowej budżetu za 
2011r. należy go ocenić pozytywnie. Plan dochodów: na zaplanowane 138 mln 
zrealizowane 131 mln, prawie 95% planu. Wydatki: na zaplanowane 167 mln, 
realizacja 140 mln, a więc 83,5%. Wynika to z tego, że zadania, o których 
wspomniał przewodniczący Komisji Rewizyjnej zostały przesunięte w czasie na 
następny rok. Klub Polskiego Stronnictwa Ludowego będzie głosował „za” 
udzieleniem absolutorium.” 
 
Radny Tomasz Lato 
„ My ślę, że jest to jedna z najważniejszych sesji w całorocznej pracy Rady 
Powiatu i działalności Zarządu. Jest to sesja, która podsumowuje rachunek 
matematyczny, podsumowuje realizację uchwał i nasze wcześniejsze 
głosowania, ale nie sposób uciec w tym momencie od oceny tej działalności              
w spojrzeniu w przyszłość. 
Myślę, że w Starostwie Powiatowym w Kielcach, tak jak powiedział 
przewodniczący Klubu SLD, tak jak powiedzieliśmy na spotkaniu Zarządu 
SLD, analizując działania w Powiecie Kieleckim, budżet został zrealizowany            
w sposób zadowalający. 
Chciałbym jednak zwrócić uwagę na kilka obszarów: na politykę kadrową                   
i chcę powiedzieć, że w samorządach należy zacząć poważnie oszczędzać.                
Te środki, które musieliśmy wykładać, żeby pozyskiwać środki unijne 
zewnętrzne, te środki nas bardzo obciążyły, Powiat Kielecki również, dlatego 
tutaj jest duży obszar, gdzie niekoniecznie na miejsce osób odchodzących na 
emeryturę muszą przychodzić nowe. Powinniśmy w Powiecie Kieleckim 
przeprowadzić taką analizę i przyjrzeć się temu, myślę, że jest tu możliwość 
czynienia oszczędności, nie kosztem ludzi, ale na zasadzie porządkowania. 
Chciałbym zwrócić uwagę na finansowanie zadań  drogowych. Ogromnymi 
środkami finansowymi były środki pozyskiwane z gmin, te środki pozyskujemy 
podpisując umowy, wiemy że nie wszystkie gminy z tych umów się wywiązują, 
a pieniądze nie wpływają do budżetu powiatu. Cały czas obowiązuje zasada             
50 % do 50%, ale wtedy gdy nie staramy się zauważać i rozliczać tych, którzy 
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tej swojej części nie dołożyli, to jesteśmy nie w porządku w stosunku do 
samorządów, które sumiennie wykładają milionowe kwoty na realizację zadań  
na drogach powiatowych. Proszę p. Starostę oraz osobę nadzorującą drogi                 
o zwrócenie na to uwagi.  
O co chodzi w tej grze samorządowej? Chodzi o to, żebyśmy byli razem                      
i powinniśmy słuchać siebie nawzajem, niezależnie od tego, czy jesteśmy                   
w koalicji czy w opozycji. Musimy słuchać wójtów i burmistrzów przy 
konstruowaniu kolejnych budżetów, żeby pokazać, że powiaty są w Polsce 
potrzebne, że wydatki finansowe ponoszone przez powiaty we wszystkich 
obszarach, za które odpowiadamy są roztropne i przemyślane. Dobry przykład 
zgody i współpracy w Zarządzie Powiatu powinien przenosić się na działania           
w całym powiecie. Dobra współpraca z opozycją powinna przenosić się na 
dobre wydatkowanie środków w całym budżecie powiatu. 
Ja będę głosował „za” udzieleniem absolutorium i wszystkich namawiam na 
głosowanie „za” nie dlatego, że wszystko jest dobrze, ale dlatego, że w tych 
trudnych czasach powinniśmy się nawzajem szanować i wspierać. Powinniśmy 
podtrzymywać współpracę z samorządami gminnymi i wszystkimi instytucjami, 
z których możemy pozyskiwać pieniądze. Musimy również umieć słuchać uwag 
i krytyki, bo krytyka uczy i prowadzi do tego, że nie popełniamy ponownie tych 
samych błędów.” 
 
 
14.5. Głosowanie za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Zarządu Powiatu w Kielcach za 2011r. 
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla 
Zarządu Powiatu w Kielcach za 2011r. i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 23  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/36/12 w sprawie udzielenia 
absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kielcach za 2011r., która stanowi załącznik 
nr 13 do protokołu. 
 
Starosta Kielecki Zdzisław Wrzałka 
„W imieniu Zarządu chciałbym podziękować za takie głosowanie, za docenienie 
pracy Zarządu Powiatu Kieleckiego, za zaufanie, jakim nas Państwo obdarzacie. 
Dziękuję za to, że kluby nie podchodzą politycznie do tego typu spraw, 
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świadczy to o tym, że wszyscy chcemy pracować konstruktywnie na rzecz 
naszego powiatu. Dziękuję za wszystkie uwagi i krytyki, które są potrzebne                
i pozwalają nam pracować lepiej dla naszego powiatu. W Państwa 
wystąpieniach było poruszanych wiele kwestii. Dziękuję za głos radnego Tomka 
Lato odnośnie środków przekazywanych z gmin na realizację wspólnych 
inwestycji. Rzeczywiście niektóre samorządy nie podchodzą poważnie do 
podpisanych porozumień, są to sporadyczne wyjątki, bo z większością gmin 
współpracujemy bardzo dobrze. Z gminami, które nie wywiązały się ze swoich 
zobowiązań prowadzimy rozmowy. 
Co do budowy siedziby Starostwa, to 11 czerwca nastąpi otwarcie ofert, będzie 
rozstrzygnięcie przetargu i jeżeli nie będzie odwołań, to od podpisania umowy 
będzie 15 miesięcy na dokończenie tej inwestycji. 
Jeszcze raz chcę podziękować za taką decyzję i za takie głosowanie. Jeżeli 
macie Państwo uwagi do Zarządu, to bardzo chętnie je przyjmiemy. Myślę, że 
nasza wspólna praca, nasza jedność, pozwoli nam lepiej pracować.” 
 
 
Do pkt 15 
Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Kieleckiego, 

 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Kieleckiego i poddał go pod głosowanie. 
  
Głosowanie: 
za – 22 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/37/12 w sprawie zmieniająca 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Kieleckiego, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
 

2 ) zmian w budżecie powiatu na 2012r., 
 
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ Informowałam Państwa na posiedzeniach komisji, że w okresie od przekazania 
materiałów zaszły sytuacje, gdzie cyfry w projekcie uchwały zmieniły się. Chcę 
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podać informacje, czego to dotyczyło. Pierwsza kwestia to hala w Nowej Słupi, 
gdzie zostały przyznane środki w ramach pomocy finansowej w kwocie 175 933 
zł, w taki sposób, że na stronę dochodową wprowadziliśmy środki, które zwróci 
nam gmina Strawczyn. Kolejna rzecz to dwa wnioski z gmin dotyczące 
pogorzelców i dotyczy to gmin Morawica i Chęciny. Zarząd zdecydował, że 
przyzna dla tych pogorzelców po 5 tys. zł. Po wprowadzeniu tych zmian strona 
dochodowa wynosi 2 506 037 zł, strona wydatkowa 2 839 494 zł.” 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie zmian                 
w budżecie powiatu na 2012r. i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie: 
za – 18 
przeciw - 0   
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/38/12 w sprawie zmian                       
w budżecie powiatu na 2012r., która stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
 
 

3 ) zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego w 2012 roku, 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego w 2012 roku i poddał go 
pod głosowanie. 
 
Głosowanie: 
za – 18 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/39/12 w sprawie zaciągnięcia 
długoterminowego kredytu bankowego w 2012 roku, która stanowi załącznik nr 
16 do protokołu.  
                                                                                                                                                                      
 

4 ) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy i Miasta Chęciny, 
 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Gminy i Miasta Chęciny i poddał go pod 
głosowanie. 
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Głosowanie: 
za – 19 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/40/12 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Gminy i Miasta Chęciny, która stanowi załącznik nr 17 
do protokołu.  

 
5) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Morawica, 

 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Morawica i poddał go pod 
głosowanie. 
 
Głosowanie: 
za – 19 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/41/12 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Gminy Morawica, która stanowi załącznik nr 18  do 
protokołu.  
 
 

6) udzielenia pomocy finansowej na wykonanie robót dodatkowych: 
drenażu, kanalizacji deszczowej i drogi pożarowej przy hali sportowej              

w Nowej Słupi, 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Sprawa budowy hali w Nowej Słupi już kilkakrotnie padała tu na sesji, a 
pierwsza wzmianka o hali pojawiła się w Zagnańsku na sesji wyjazdowej. 
Według mojej wiedzy hala w Nowej Słupi powinna być oddana w 2010 roku, a 
do chwili obecnej budowa jest niezakończona. Najbardziej poszkodowane są 
dzieci i młodzież, która nie może korzystać z tego obiektu. 
Powiat Kielecki za przyzwoleniem Rady przekazał już ponad 1 300 tys. zł na 
budowę tej hali.  
W związku z powyższym zwracam się o poparcie tej uchwały, aby inwestycja 
mogła być dokończona, ponieważ brak środków może nie pozwolić na 
dokończenie hali, a tym czasem może zostać cofnięta dotacja unijna. Chciałbym 
również podziękować p. Staroście, Zarządowi i p. Skarbnik, że w tak trudnej 
sytuacji finansowej, w jakiej jest powiat, wygospodarowali środki na 
zakończenie inwestycji.” 
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Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej na wykonanie robót dodatkowych: drenażu, 
kanalizacji deszczowej i drogi pożarowej przy hali sportowej w Nowej Słupi 
i poddał go pod głosowanie. 
 
 
Głosowanie: 
za – 21 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/42/12 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej na wykonanie robót dodatkowych: drenażu, kanalizacji 
deszczowej i drogi pożarowej przy hali sportowej w Nowej Słupi, która stanowi  
załącznik nr 19 do protokołu.  
 
 

7) odpłatnego nabycia od osoby fizycznej na własność Powiatu 
Kieleckiego nieruchomości gruntowej, położonej w Kielcach przy ul 
Wojska Polskiego, oznaczonej w obrębie 0024 Kielce jako działka Nr 

101/47 o pow. 0,1093 ha, dla której Sąd Rejonowy w Kielcach prowadzi 
księgę wieczysta Nr KI1L/00091758/9, 

 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
odpłatnego nabycia od osoby fizycznej na własność Powiatu Kieleckiego 
nieruchomości gruntowej, położonej w Kielcach przy ul Wojska Polskiego, 
oznaczonej w obrębie 0024 Kielce jako działka Nr 101/47 o pow. 0,1093 ha, dla 
której Sąd Rejonowy w Kielcach prowadzi księgę wieczysta Nr 
KI1L/00091758/9 i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie: 
za – 21 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/43/12 w sprawie odpłatnego 
nabycia od osoby fizycznej na własność Powiatu Kieleckiego nieruchomości 
gruntowej, położonej w Kielcach przy ul Wojska Polskiego, oznaczonej w 
obrębie 0024 Kielce jako działka Nr 101/47 o pow. 0,1093 ha, dla której Sąd 
Rejonowy w Kielcach prowadzi księgę wieczysta Nr KI1L/00091758/9, która 
stanowi  załącznik nr 20 do protokołu.  
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8 ) zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych 
okresach roku szkolnego oraz dla nauczycieli szkół zaocznych, określania 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 
niewymienionych w art. 42 ust.3 Karty Nauczyciela pedagogów, 

psychologów, logopedów, doradców zawodowych, zasad udzielania i 
rozmiaru obniżek oraz zwolnienia od obowiązku realizacji zajęć dla 
dyrektorów, wicedyrektorów i nauczycieli pełniących inne funkcje 

kierownicze, w szkołach i placówkach oświatowych Powiatu Kieleckiego, 
 
Radny Tomasz Pleban 
„ Chciałem odnieść się do projektu uchwały, który za chwilę mamy podjąć                 
w sprawie zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin,                
a  konkretnie chodzi o zwiększenie dla pedagogów, psychologów, logopedów, 
doradców zawodowych obowiązkowego tygodniowego wymiaru godzin.                  
W uzasadnieniu do tej uchwały czytamy, że z uwagi na wyraźny, systematyczny 
wzrost liczby uczniów, wychowanków z dysfunkcjami itd., jedną z możliwości 
zwiększenia pomocy tym uczniom jest zwiększenie wymiaru czasu pracy 
nauczycieli. Zastanawiam się, czy jest to dobra droga, bo jeżeli będziemy 
zwiększać tym nauczycielom czas pracy, to może od razu ustalmy im 40 
godzinny czas pracy. Po co, co roku podejmować uchwałę, skoro wiadomo, że 
tendencja jest wzrostowa.  
Z tytułu wykonywanej pracy zawodowej znam bardzo dobrze zasady, charakter 
pracy psychologów i pedagogów w szkole. To nie jest prosta sprawa, praca jest 
trudna, a co roku zakres zadań i obowiązków wszystkich nauczycieli zwiększa 
się. W uzasadnieniu jest napisane, że musimy to zrobić, ale może należy się 
rozejrzeć i poszukać innych możliwości pomocy tym uczniom.  
Drugi aspekt: nie wiem czy tak naprawdę nie chodzi tutaj o ekonomię. Może 
chodzi o to tylko, aby zwiększyć nauczycielom czas pracy i mniej im zasadniczo 
płacić. Ja jako nauczyciel i przewodniczący Klubu PiS wzywam do odrzucenia 
tej uchwały w tym obszarze.” 
 
Radna Elżbieta Dudek 
„ Jest to temat bardzo trudny, chociaż w tym momencie wydaje mi się, że apel 
Pana radnego jest trochę spóźniony. Na posiedzeniu Komisji Edukacji była p. 
Naczelnik p. Wicestarosta Janus, rozmawialiśmy na ten temat i nie było w ogóle 
podnoszenia tej kwestii. Tak się składa, że organ prowadzący ma takie prawo, 
żeby regulować te dodatki i wymiary. Sama jestem nauczycielem i nie doszły do 
mnie żadne głosy ze środowiska nauczycielskiego ze szkół powiatowych.                  
W związku z czym nie czułam się tym zaniepokojona. To oczywiście nie jest 
miłe, natomiast wiele rzeczy tutaj musi być uzasadnione ekonomicznie. Też 
mam mieszane uczucia, szczególnie, że przed chwilą przedyskutowaliśmy tą 
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sprawę, która nagle się pojawiła. Ubolewam nad tym, że w czasie prac komisji 
nic się takiego nie zadziało, bo mielibyśmy większą możliwość dopytania p. 
Naczelnik, jakie są faktyczne powody. W tym momencie apel jest trochę 
spóźniony i sama mam z tym problem, podkreślam, że jestem nauczycielem. Nie 
podoba mi się też sposób podwyższania pensum, ponieważ praca logopedów 
jest bardzo trudną pracą, szczególnie że uzasadnienie wskazuje, że mamy coraz 
więcej dzieci z problemami logopedycznymi. Mam nadzieję, że te 25 godzin, to 
będzie jeszcze taki czas pracy, z którym logopedzi będą mogli sobie poradzić. 
Myślę, że jeżeli problemy będą narastały, zawsze mamy taką możliwość, żeby w 
trakcie kolejnego roku szkolnego obserwować to, co się dzieje i spróbować 
zareagować, kolejną zmianą regulaminu. 
Moja wypowiedź jest jednak głębsza, ponieważ tak naprawdę dwie pierwsze 
uchwały chciałam pominąć, bo jest to sprawa organizacyjna, a chcę zwrócić 
uwagę na kolejne 5 uchwał. Przechodzimy nad nimi do porządku dziennego, 
niewiele dyskutując, a jest to bardzo poważna reforma, która dzieje się teraz w 
szkolnictwie ponadgimnazjalnym i nas jako organ prowadzący powinna ta 
reforma interesować. Chciałabym, żebyśmy zwrócili uwagę, że w szkolnictwie 
zawodowym, w szkolnictwie ponadgimnazjalnym dzieje się w tej chwili bardzo 
szeroka reforma programowa, ale nie tylko. Nowe rozporządzenia wprowadzają 
naprawdę ogromne zmiany. Proszę zauważyć, że głosując pakiet 5 uchwał, które 
powołują nam nowe szkoły, nie mówimy o tym, że nastąpiła ogromna zmiana, 
że mamy oddzielenie szkolnictwa zawodowego od szkolnictwa 
ogólnokształcącego. Nie mamy szkoły, która była na podbudowie szkoły 
zawodowej, tzw. technikum uzupełniającego. Założenia reformy są bardzo 
ciekawe, ale też dość skomplikowane. Myślę, że dyskusje na temat zmian                  
w szkolnictwie zawodowym są nieuniknione, ponieważ naszą główną rolą jest 
wypromowanie szkolnictwa zawodowego tak, aby jego postrzeganie było coraz 
lepsze i abyśmy mieli coraz więcej absolwentów z dobrymi kwalifikacjami.                  
Ta reforma wyraźnie oddziela nam kwalifikacje zawodowe od wykształcenia 
ogólnego i to jest bardzo ważna sprawa. Przed dyrektorami szkół 
ponadgimnazjalnych ogromna praca, a z naszej strony ogromne wsparcie.” 
 
Radny Marian Ferdek 
„ Uchwała to regulacja pewnych spraw, które do tej pory nie były uregulowane, 
np. jeżeli chodzi o pedagogów i psychologów młodzieży w naszych ośrodkach 
szkolno – wychowawczych. Wiadomo, że chcielibyśmy jak najlepiej dla naszej 
młodzieży, ale jest rzeczą zrozumiałą, że sprawy reguluje budżet, który wiąże 
nam ręce. Sprawy te będą rozstrzygnięte, bo Karta Nauczyciela stanowi 
podstawę dyskusji i jakieś rozstrzygnięcia zapadną. 
Dodam tylko, że projekt uchwały był konsultowany ze związkami zawodowymi, 
które zatwierdziły projekt. Podtrzymuję propozycję, żeby w całości przyjąć 
uchwałę.” 
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Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk 
„ Paragraf 40 Statutu Powiatu Kieleckiego określa, że: 
„W głosowaniu jawnym porządek głosowania jest następujący: 
a/ głosowanie nad wnioskiem o odrzucenie uchwały w całości, w razie zgłoszenia takiego 
wniosku, 
b/ głosowanie nad wnioskiem o przyjęcie uchwały w całości, w razie zgłoszenia takiego 
wniosku 
c/ głosowanie nad poprawkami według kolejności ustalonej przez przewodniczącego: 
d/ głosowanie za przyjęciem uchwały w całości ze zmianami wynikającymi z przyjętych 
poprawek.” 
Mamy do czynienia z 1 i 2 przypadkiem, zatem przechodzimy do głosowania: 
 
Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem wniosku zgłoszonego przez radnego 
Tomasza Plebana o odrzuceniu projektu uchwały w całości? 
 
Głosowanie:  
za – 4 
przeciw – 14 
wstrzymało się – 1 
 
W wyniku głosowania wniosek został odrzucony.” 
 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie zasad 
rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin nauczycieli, dla 
których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku 
szkolnego oraz dla nauczycieli szkół zaocznych, określania tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 
ust.3 Karty Nauczyciela pedagogów, psychologów, logopedów, doradców 
zawodowych, zasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz zwolnienia od 
obowiązku realizacji zajęć dla dyrektorów, wicedyrektorów i nauczycieli 
pełniących inne funkcje kierownicze, w szkołach i placówkach oświatowych 
Powiatu Kieleckiego i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie: 
za – 14 
przeciw – 4 
wstrzymało się – 1 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/44/12 w sprawie zasad 
rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin nauczycieli, dla 
których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku 
szkolnego oraz dla nauczycieli szkół zaocznych, określania tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 
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ust.3 Karty Nauczyciela pedagogów, psychologów, logopedów, doradców 
zawodowych, zasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz zwolnienia od 
obowiązku realizacji zajęć dla dyrektorów, wicedyrektorów i nauczycieli 
pełniących inne funkcje kierownicze, w szkołach i placówkach oświatowych 
Powiatu Kieleckiego, która stanowi  załącznik nr 21 do protokołu.  
 
 

9 ) zmiany Uchwały Nr XXVII/23/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 
30 marca 2010r. w sprawie przyjęcia regulaminu określającego 
szczegółowe warunki przyznawania dodatków za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, mieszkaniowego oraz za warunki pracy, 
szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i doraźnych zastępstw, wysokość i warunki 
wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy 

dla nauczycieli poszczególnych stopni awansu zawodowego 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Powiat Kielecki, 

 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie zmiany 
Uchwały Nr XXVII/23/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 30 marca 2010r. w 
sprawie przyjęcia regulaminu określającego szczegółowe warunki przyznawania 
dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, mieszkaniowego oraz 
za warunki pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i doraźnych zastępstw, wysokość i warunki wypłacania 
nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy dla nauczycieli 
poszczególnych stopni awansu zawodowego zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Powiat Kielecki i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie: 
za – 20 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/45/12 w sprawie zmiany Uchwały 
Nr XXVII/23/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 30 marca 2010r. w sprawie 
przyjęcia regulaminu określającego szczegółowe warunki przyznawania 
dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, mieszkaniowego oraz 
za warunki pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i doraźnych zastępstw, wysokość i warunki wypłacania 
nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy dla nauczycieli 
poszczególnych stopni awansu zawodowego zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Powiat Kielecki, która stanowi  załącznik nr 22 do 
protokołu.  
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10) założenia Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Łopusznie, 

 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie założenia 
Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Łopusznie i poddał go pod 
głosowanie. 
 
Głosowanie: 
za – 18 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/46/12 w sprawie założenia 
Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Łopusznie, która stanowi 
załącznik nr 23 do protokołu. 
 
 

11) włączenia Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Łopusznie do 
Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 5 w Łopusznie, 

 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie włączenia 
Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Łopusznie do Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 5 w Łopusznie i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie: 
za – 19 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/47/12 w sprawie włączenia 
Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Łopusznie do Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 5 w Łopusznie, która stanowi załącznik nr 24 do 
protokołu. 
 
 

12) przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej Specjalnej Nr 1 w 
Podzamczu gmina Chęciny o dwuletnim cyklu kształcenia w Zasadniczą 

szkołę Zawodową Specjalną Nr 1 w Podzamczu gmina Chęciny o 
trzyletnim cyklu kształcenia wchodzącą w skład Młodzieżowego 

Ośrodka Wychowawczego w Podzamczu gmina Chęciny, 
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Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej Specjalnej Nr 1 w Podzamczu 
gmina Chęciny o dwuletnim cyklu kształcenia w Zasadniczą szkołę Zawodową 
Specjalną Nr 1 w Podzamczu gmina Chęciny o trzyletnim cyklu kształcenia 
wchodzącą w skład Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Podzamczu 
gmina Chęciny i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie: 
za – 19 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/48/12 w sprawie przekształcenia 
Zasadniczej Szkoły Zawodowej Specjalnej Nr 1 w Podzamczu gmina Chęciny  
o dwuletnim cyklu kształcenia w Zasadniczą Szkołę Zawodową Specjalną Nr 1 
w Podzamczu gmina Chęciny o trzyletnim cyklu kształcenia wchodzącą w skład 
Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Podzamczu gmina Chęciny, która 
stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
 

13) przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Bodzentynie          
o dwuletnim i trzyletnim cyklu kształcenia w Zasadniczą Szkołę 

Zawodową w Bodzentynie o trzyletnim cyklu kształcenia wchodzącą            
w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Bodzentynie 

 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Bodzentynie o dwuletnim              
i trzyletnim cyklu kształcenia w Zasadniczą Szkołę Zawodową w Bodzentynie    
o trzyletnim cyklu kształcenia wchodzącą w skład Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Bodzentynie i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie: 
za – 19 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/49/12 w sprawie przekształcenia 
Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Bodzentynie o dwuletnim i trzyletnim cyklu 
kształcenia w Zasadniczą Szkołę Zawodową w Bodzentynie o trzyletnim cyklu 
kształcenia wchodzącą w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1                  
w Bodzentynie, która stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
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14) przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Chmielniku          
o dwuletnim i trzyletnim cyklu kształcenia w Zasadniczą Szkołę 

Zawodową w Chmielniku o trzyletnim cyklu kształcenia wchodzącą            
w skład Zespołu Szkół Nr 3 w Chmielniku, 

 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Chmielniku o dwuletnim           
i trzyletnim cyklu kształcenia w Zasadniczą Szkołę Zawodową w Chmielniku           
o trzyletnim cyklu kształcenia wchodzącą w skład Zespołu Szkół Nr 3                       
w Chmielniku i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie: 
za – 19 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/50/12 w sprawie przekształcenia 
Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Chmielniku o dwuletnim i trzyletnim cyklu 
kształcenia w Zasadniczą Szkołę Zawodową w Chmielniku o trzyletnim cyklu 
kształcenia wchodzącą w skład Zespołu Szkół Nr 3 w Chmielniku, która stanowi 
załącznik nr 27 do protokołu. 
 
 

15) przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Nowej Słupi                
o dwuletnim i trzyletnim cyklu kształcenia w Zasadniczą Szkołę 

Zawodową w Nowej Słupi o trzyletnim cyklu kształcenia wchodzącą            
w skład Zespołu Szkół Nr 8 w Nowej Słupi, 

 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Nowej Słupi o dwuletnim                
i trzyletnim cyklu kształcenia w Zasadniczą Szkołę Zawodową w Nowej Słupi 
o trzyletnim cyklu kształcenia wchodzącą w skład Zespołu Szkół Nr 8 w Nowej 
Słupi i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie: 
za – 19 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/51/12 sprawie przekształcenia 
Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Nowej Słupi o dwuletnim i trzyletnim cyklu 
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kształcenia w Zasadniczą Szkołę Zawodową w Nowej Słupi o trzyletnim cyklu 
kształcenia wchodzącą w skład Zespołu Szkół Nr 8 w Nowej Słupi, która 
stanowi załącznik nr 28  do protokołu. 
 

16) nadania Statutu Powiatowemu Centrum Usług Medycznych                     
w Kielcach, 

 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie nadania 
Statutu Powiatowemu Centrum Usług Medycznych w Kielcach i poddał go pod 
głosowanie. 
 
Głosowanie: 
za – 20 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/52/12 w sprawie nadania Statutu 
Powiatowemu Centrum Usług Medycznych w Kielcach, która stanowi załącznik 
nr 29 do protokołu. 
 
 

17) nadania Statutu Szpitalowi Powiatowemu w Chmielniku, 
 

Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie nadania 
Statutu Szpitalowi Powiatowemu w Chmielniku i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie: 
za – 20 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/53/12 w sprawie nadania Statutu 
Szpitalowi Powiatowemu w Chmielniku, która stanowi załącznik nr 30 do 
protokołu. 
 
 

18) nadania Statutu Świętokrzyskiemu Centrum Matki i Noworodka – 
Szpital Specjalistyczny w Kielcach, 

 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie nadania 
Statutu Świętokrzyskiemu Centrum Matki i Noworodka – Szpital 
Specjalistyczny w Kielcach, i poddał go pod głosowanie. 



 27 

 
Głosowanie: 
za – 20 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/54/12 w sprawie nadania Statutu 
Świętokrzyskiemu Centrum Matki i Noworodka – Szpital Specjalistyczny w 
Kielcach, która stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 

19) określenia zasad zbywania, oddawania w dzierżawę, najem, 
użytkowanie oraz użyczenie aktywów trwałych przez samodzielne 

publiczne zakłady opieki zdrowotnej, dla których podmiotem 
tworzącym jest Powiat Kielecki, 

 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
określenia zasad zbywania, oddawania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz 
użyczenie aktywów trwałych przez samodzielne publiczne zakłady opieki 
zdrowotnej, dla których podmiotem tworzącym jest Powiat Kielecki i poddał go 
pod głosowanie. 
 
Głosowanie: 
za – 20 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/55/12 w sprawie określenia zasad 
zbywania, oddawania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenie 
aktywów trwałych przez samodzielne publiczne zakłady opieki zdrowotnej, dla 
których podmiotem tworzącym jest Powiat Kielecki, która stanowi załącznik nr 
32 do protokołu. 
 

20) przyjęcia Sprawozdania z monitoringu i oceny realizacji „ Planu 
Rozwoju Lokalnego Powiatu Kieleckiego”- stan na dzień 31.12.2011r. 

oraz skrócenia okresu obowiązywania „ Planu Rozwoju Lokalnego 
Powiatu Kieleckiego”, 

 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
Sprawozdania z monitoringu i oceny realizacji „ Planu Rozwoju Lokalnego 
Powiatu Kieleckiego”- stan na dzień 31.12.2011r. oraz skrócenia okresu 
obowiązywania „ Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Kieleckiego” i poddał go 
pod głosowanie. 
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Głosowanie: 
za – 20 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/56/12 w sprawie przyjęcia 
Sprawozdania z monitoringu i oceny realizacji „ Planu Rozwoju Lokalnego 
Powiatu Kieleckiego”- stan na dzień 31.12.2011r. oraz skrócenia okresu 
obowiązywania „ Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Kieleckiego”, która 
stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
 
 

21) poparcia uchwały Nr XXXV/419/06 Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego z dnia 6 lutego 2006 roku w sprawie przyjęcia 

stanowiska Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego dotyczącego 
produkcji rolnej wolnej od organizmów 

zmodyfikowanych genetycznie ( GMO ) na terenie województwa                
świętokrzyskiego, 

 
 
Wiceprzewodniczący Jan Cedro 
„ Ten problem był podnoszony już wielokrotnie jako temat, który warto by 
również z poziomu Rady Powiatu próbować w sposób życzeniowy, bo nie sądzę, 
że w sposób stanowiący uregulować. Teraz jest okazja, żeby poprzeć stanowisko 
Sejmiku Wojewódzkiego. 
Postulujemy w przedmiotowej uchwale zakwalifikowanie województwa 
świętokrzyskiego do strefy wolnej od upraw organizmów roślinnych 
zmodyfikowanych genetycznie. Pomijam w tym momencie niejednoznaczność 
opinii w tej kwestii środowiska naukowego. Pragnę zwrócić uwagę na fakt, że 
obok stawianego postulatu bez większego problemu godzimy się na tysiące ton 
pasz pochodzących z soi, kukurydzy modyfikowanej genetycznie, jaką karmione 
są zwierzęta hodowlane, także w naszym województwie. Głosując zatem za tą 
uchwałą, bądźmy świadomi swego rodzaju dwoistości opinii w przedmiotowej 
sprawie oraz tego, że ma ona bardziej charakter życzeniowy niż stanowiący.” 

 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie poparcia 
uchwały Nr XXXV/419/06 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 6 
lutego 2006 roku w sprawie przyjęcia stanowiska Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego dotyczącego produkcji rolnej wolnej od organizmów 
zmodyfikowanych genetycznie ( GMO ) na terenie województwa                
świętokrzyskiego i poddał go pod głosowanie. 
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Głosowanie: 
za – 20 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/57/12 w sprawie poparcia 
uchwały Nr XXXV/419/06 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia               
6 lutego 2006 roku w sprawie przyjęcia stanowiska Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego dotyczącego produkcji rolnej wolnej od organizmów 
zmodyfikowanych genetycznie ( GMO ) na terenie województwa                
świętokrzyskiego, która stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
 

22) rozpatrzenia wyników kontroli dokonanej przez Komisję Rewizyjną 
Rady Powiatu w Kielcach, 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mieczysław Kędzierski 
„ Komisja Rewizyjna zgodnie z planem pracy przeprowadziła kontrolę 
dotyczącą wydatków związanych z promocją powiatu.  
Komisja po przeprowadzonej kontroli stwierdziła, że wydatki na realizację            
w 2011 roku zadań statutowych w zakresie promocji powiatu wynosiły 
214 334,03 zł. Wśród wydatków dominowały zakupy usług, materiałów                     
i wyposażenia. Wydatki były prawidłowo klasyfikowane, ewidencjonowane                
i rozliczane, a sfinansowane nimi zadania miały charakter promocji.  
Komisja zauważyła jedynie, iż: do zamówienia z dnia 15 kwietnia 2011 roku 
dotyczącego przygotowania koncertu papieskiego na Świętym Krzyżu – „ Jak 
wartownik, co winnicy strzeże” nie sporządzono umowy uszczegóławiającej 
zakres przygotowania koncertu. Poza tym zespół kontrolujący nie stwierdził 
innych nieprawidłowości.  
Komisja Rewizyjna wniosła o: rozważenie przez Zarząd Powiatu zasadności 
wydatków na publikację „Wiadomości z Powiatu” w „ Echu Dnia” mając na 
uwadze, że Powiat wydaje miesięcznik pt. „Kalejdoskop Powiatu Kieleckiego” 
oraz promowanie podczas imprez powiatowych głównie zespołów z terenu 
Powiatu Kieleckiego.” 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia wyników kontroli dokonanej przez Komisję Rewizyjną Rady 
Powiatu w Kielcach i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie: 
za – 20 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
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W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/58/12 w sprawie rozpatrzenia 
wyników kontroli dokonanej przez Komisję Rewizyjną Rady Powiatu w 
Kielcach, która stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
 
 

23) rozpatrzenia skargi na Dyrektora Rodzinnego Domu Dziecka Nr 2  
w Jaworzu, 

 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi na Dyrektora Rodzinnego Domu Dziecka Nr 2 w Jaworzu 
i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie: 
za – 20 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/59/12 w sprawie rozpatrzenia 
skargi na Dyrektora Rodzinnego Domu Dziecka Nr 2 w Jaworzu, która stanowi 
załącznik nr 36 do protokołu. 
 
 

24) wygaśnięcia mandatu radnego, 
 
Z-ca Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg Marek Kwiecień 
„ Od początku powstania powiatów w Polsce byłem radnym Powiatu 
Kieleckiego. Zastanawiałem się, co mam dziś Państwu powiedzieć, próbowałem 
nawet zapisać, ale zbyt dużo tego było przez te kilkanaście lat. Przez te 
kilkanaście lat bardzo dużo zostało zrobione: oświata, drogi, pomoc społeczna, 
wszystko to dla dobra mieszkańców Powiatu Kieleckiego. 
Chciałem podziękować za życzliwość, za merytoryczną współpracę w Komisji 
Dróg, Komunikacji i Budownictwa, Zarządowi Powiatu i Dyrektorowi 
Wróblowi za zaufanie i powołanie mnie na stanowisko z- cy Dyrektora. Z tego 
miejsca deklaruję współpracę ze wszystkimi niezależnie od opcji politycznych. 
W PZD nie było i nie będzie polityki, będzie merytoryczna praca, co sobie 
stawiam za główny cel. Praca w PZD jest bardzo trudna. Mieszkańcy naszego 
powiatu są bardzo wymagający, a środki przeznaczane na drogi są małe, ale 
wspólnie z Dyrektorem Wróblem staramy się wychodzić naprzeciw potrzebom. 
Na koniec gratuluję Zarządowi absolutorium.” 
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Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
wygaśnięcia mandatu radnego i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie: 
za – 19 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XI/60/12 w sprawie wygaśnięcia 
mandatu radnego, która stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
 
 
Do pkt 16 
Zapytania i interpelacje radnych. 
 
Radna Elżbieta Dudek 
„ Moja interpelacja dotyczy sprawy związanej z drogą powiatową w gminie 
Piekoszów. Myślę, że ostatnio dużo mówi się na ten temat, wiele tych informacji 
jest ze sobą sprzecznych. Mieszkańcy gminy mają pewien dyskomfort, 
ponieważ nie do końca są dobrze poinformowani, bo różne źródła podają różne 
opinie. Stąd moja interpelacja do Zarządu, żeby precyzyjnie na piśmie przekazał 
stan faktyczny tego, co dzieje się przy okazji finansowania i realizacji tej 
inwestycji. Myślę, że nie potrzeba nam rozdźwięków i trzeba tą sprawę 
precyzyjnie wyjaśnić, stąd moja interpelacja.” 
 
Radny Tomasz Lato 
„ Bardzo proszę o usunięcie usterek w tablicach turystycznych zasilanych 
energią słoneczną, budowaliśmy je z projektu, są w każdej gminie. Moja 
interpelacja dotyczy dwóch tablic: w gminie Górno obok zalewu w Cedzynie, 
tablica jest cała zdewastowana oraz w gminie Masłów, tablica od początku 
zamontowania nie świeci.  
Bardzo proszę o wykonanie ze środków Powiatu Kieleckiego, konkretnie                   
z działu promocji, folderu dotyczącego schronisk młodzieżowych. Schroniska 
powinny być wspierane przez nas taką promocją, bo powinno zależeć nam, aby 
był tam ruch turystyczny. Chodzi również o to, aby foldery były wykonane 
jednolicie i w jednym materiale były wszystkie schroniska. 
Ponawiam wniosek o uporządkowanie parkingu w Ameliówce. Jest to parking 
położony wzdłuż wyremontowanej drogi powiatowej „Przełom Lubrzanki”. Jest 
to trak, którym jedziemy do Św. Katarzyny, na Św. Krzyż, do Szklanego Domu. 
Zatrzymują się tam wycieczki i niewiele trzeba, aby go uporządkować. Po 
wyrównaniu terenu, tak jak zadeklarowałem, jako szkoła weźmiemy opiekę nad 
tym parkingiem.  
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Dziękuję Dyrektorowi Wróblowi, bo bardzo wiele zostało zrobione i jestem 
zadowolony z tych prac drogowych, które trwają: odwodnienia, remonty 
cząstkowe. 
Proszę p. Starostę o rozmowy w sprawie drogi w Domaszowicach. Ta droga 
została zniszczona przy budowie drogi krajowej. Mieliśmy podpisane stosowne 
umowy i może uda nam się w ramach tej umowy wynegocjować, aby firma, 
która budowała drogę naprawiła zniszczenia. 
Mam również prośbę w formie wniosku, o to, aby mandat radnego i szacunek do 
tego mandatu przekładał się również na zapraszanie nas na różnego rodzaju 
spotkania organizowane przez p. Starostę, przez Starostwo Powiatowe. 
Wymienię dwa takie spotkania: przy dębie Bartku, jestem radnym z tego okręgu, 
ostatnio było spotkanie w Piekoszowie, w gminie Łopuszno. To są spotkania, na 
które radni powinni być zapraszani i powinniśmy mieć takie informacje, aby być 
wśród ludzi, bo taki mandat uzyskaliśmy i nie chodzi tu o rywalizację 
polityczną, a tylko o to, że my znamy te gminy najlepiej, potrafimy z ludźmi 
rozmawiać, mamy pewne informacje. 
Chciałbym przypomnieć, bo nadarzyła się okazja, że Klub SLD nie ma żadnego 
przewodniczącego w komisjach Rady Powiatu. Tym samym nie uczestniczymy 
w spotkaniach przewodniczących, chociaż takie zaproszenie p. Przewodniczący 
do nas kierował, żeby przychodził szef Klubu, ale czasem jest to niemożliwe.  
Przy tych zmianach, które teraz są, być może uda się w Radzie wydyskutować 
takie rozwiązanie, że radni z Klubu, w którym jestem, również będą mieli swoją 
reprezentację wśród przewodniczących, mamy osoby, które mają w tym 
względzie duże doświadczenie. 
Kończąc chciałbym podziękować koledze Markowi za lata współpracy i za 
prowadzenie Komisji, która zawsze była otwarta i chętna do współpracy                 
w wielu obszarach.” 
 
Radny Andrzej Michalski 
„ Na wstępie chcę podziękować koledze Markowi, który wiele lat był 
przewodniczącym Komisji Dróg, Komunikacji i Budownictwa, ale cieszę się, że 
jest z-cą Dyrektora PZD, ponieważ widać już pozytywne zmiany. 
Członkowie Komisji Dróg, Komunikacji i Budownictwa wystosowali wniosek 
do Zarządu z prośbą, aby radni byli zapoznawani z propozycjami gmin, żeby 
mogli się do tego ustosunkować. Chciałbym przypomnieć, że w poprzedniej 
kadencji Dyrektor Komorniczak przygotowywał takie dokumenty i byliśmy                
z tymi propozycjami zapoznawani.  
Ostatnio otrzymaliśmy odpowiedź według której radni powiatowi mogą 
konsultować z Zarządem wszystkie planowane zadania drogowe oraz 
ostatecznie wyrazić swoje zdanie w trakcie głosowania, ale jest to utrudnione, 
bo jak możemy konsultować, jeżeli nie znamy tych planów, nie zostaliśmy 
poinformowani. Powołuję się tu na zapis Statutu Powiatu Kieleckiego, który 
mówi o jawności działania organów powiatu, proszę tylko o informację, później 
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oczywiście możemy podejmować uchwały. 
Mam pytanie do p. Starosty, ponieważ zdarzyła się taka sytuacja, tylko proszę 
mnie źle nie odebrać, przytoczę pewien zapis. Jest taka gazetka „Gołoborze” w 
gminie Górno i w nr 9 z ubiegłego roku pojawia się zapis: „ radny przekazał 
wójtowi projekt porozumienia w sprawie remontu chodników, strony 
postanawiają rozpocząć prace zmierzające do przygotowania i realizacji zadania 
inwestycyjnego”. Dlatego mam pytanie do p. Starosty, dlaczego radnym z 
Komisji Dróg, Komunikacji i Budownictwa oraz pozostałym radnym odmawia 
się tej informacji, natomiast są osoby przez p. Starostę wybrane, które mam 
wrażenie, wyręczają pracowników Powiatowego Zarządu Dróg i według jakiego 
klucza p. Starosta dokonał wyboru tej osoby?” 
 
Do pkt 17 
Sprawy różne i wolne wnioski.  
 
Wiceprzewodniczący Jan Cedro 
„ Moje wystąpienie jest wystąpieniem w imieniu Klubu Polskiego Stronnictwa 
Ludowego i wnoszę do Zarządu Powiatu o opracowanie Strategii Promocji 
Powiatu Kieleckiego. 
Uzasadnienie: 
W naszej opinii potrzeba opracowania strategii wynika zarówno z potrzeby 
zracjonalizowania działań w tym zakresie jak i wysokości środków corocznie na 
ten cel przeznaczanych. Nasze oczekiwania w zakresie promocji koncentrują się 
wokół następujących punktów: 

1. działalność promocyjna ma charakter spójny, całościowy i głęboko 
przemyślany z punktu widzenia zakładanych do osiągnięcia celów, 

2. idei promocji powiatu służą wszystkie działania finansowane z tej części 
budżetu, która na ten cel jest przeznaczona, 

3. obowiązki beneficjentów pomocy udzielanej przez Powiat z funduszy 
przeznaczonych na promocję, kulturę, turystykę i sport są precyzyjnie 
dookreślone z punktu widzenia promocji Powiatu, 

4. ustalenie kalendarza imprez realizujących ideę promocji Powiatu 
5. jednostanowiskowa odpowiedzialność za działania promocyjne Powiatu 
6. badanie skuteczności działań promocyjnych  
7. oddziaływania promocyjne towarzyszące sferze życia gospodarczego. 

W naszej opinii jesteśmy przekonani, że już sama praca nad przedmiotowym 
dokumentem dostarczy wielu przemyśleń i wzrostu skuteczności w zakresie 
promocji Powiatu Kieleckiego i jego pozytywnego wizerunku w świadomości 
mieszkańców.” 
Druga sprawa ma charakter informacyjny, a mianowicie w dniach między                  
7 a 12 maja 2012r., grupa 12 osób reprezentujących instytucje partnerskie 
wchodzące w skład konsorcjum w projekcie Partnerskie Projekty Comenius 
Regio pod nazwą „ Ku lepszej przyszłości. Edukacja jako miejsce promocji 
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regionów Świętokrzyskiego i Abruzzo” uczestniczyła w wizycie studyjnej w 
regionie partnerskim we Włoszech w Abruzzo. Miałem zaszczyt w uzgodnieniu 
z p. Przewodniczącym reprezentować podczas tej wizyty Radę Powiatu. 
Uczestnicy wizyty odwiedzili 5 szkół zaangażowanych w realizację projektu, 
kształcących w kierunkach szeroko rozumianej gastronomii, obsługi gościa 
hotelowego. Poznaliśmy znakomite wyposażenie placówek, gdzie młodzież 
odbywa zajęcia praktycznej nauki zawodu, uczestniczyliśmy także w spotkaniu 
z władzami Generalnego Regionalnego Wydziału Szkolnictwa. Podczas 
spotkania wymieniono się wiedzą na temat finansowania szkół 
ponadgimnazjalnych, ich współpracą z otoczeniem lokalnego biznesu oraz 
formami pozyskiwania dodatkowych środków na poprawę bazy edukacyjnej.  
Co istotne, podczas tej wizyty doszło do podpisania wstępnej deklaracji 
współpracy między naszymi regionami.  
Kończąc, pozwolę sobie na refleksję. Nasze szkolnictwo zawodowe może nie 
było tak dobrze wyposażone w środki dydaktyczne, ale prezentowało wysoki 
poziom. Z żalem używam w swojej wypowiedzi czasu przeszłego. W moim 
głębokim przekonaniu należy dołożyć wszelkich starań, aby szkolnictwo 
zawodowe znowu zdobyło należną mu wysoką rangę zarówno w kraju, jak i w 
naszej powiatowej skali. Miejmy nadzieję, że reforma, którą charakteryzowała 
p. radna Elżbieta Dudek również ten cel bierze pod uwagę i ten cel będzie 
realizowany.” 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Pamiętacie Państwo podczas sesji wrześniowej p. Wójt Dąbrowa obiecywał, 
że wszystkie finansowe zaległości, które powstały od 2009r. będą wyrównane, 
w zamian za to prosił o podjęcie uchwały odnośnie realizacji drogi z udziałem 
środków z tzw. „ schetynówek”. Taka zgoda została przez Radę wyrażona, 
natomiast p. Wójt ze swoich zobowiązań wywiązał się średnio. Z zaległości, 
która wynosiła 1 mln zł spłacono 650 tys. zł, zostało 350 tys. zł, inwestycja 
zbliżała się do realizacji, ogłoszono przetarg. Łączny kosztorys tej inwestycji 
wynosił 3 600 tys. zł, z czego 1 475tys. zł to udział gminy, ponieważ w tym 
zamówieniu było zadanie stricte gminne w połączeniu z naszą drogą. Powiat 
zabezpieczył kwotę 1 100 tys. zł i dotacja od p. Wojewody w kwocie 1 mln.  
Taki montaż finansowy pozwalał na realizację tego zadania. Zobowiązanie  
wójta w wysokości 350 tys. zł  mimo licznych rozmów nadal nie było spłacone  
i istniała obawa, że może się powiększyć o kolejne 1 475 tys. zł. Postanowiliśmy 
wystąpić z pismem do p. Wójta, że jeżeli posiada środki w wysokości 1 475 tys. 
zł, żeby je przelał przed ogłoszeniem przetargu, wówczas będziemy mogli 
spokojnie przetarg rozstrzygnąć. Nie dostaliśmy żadnej informacji zwrotnej.              
W związku z tym zostało postanowione, że nie będziemy ryzykować i 
ograniczymy to zadanie do środków, które posiadamy, czyli 1 100 tys. zł oraz 
procentowy udział środków z Ministerstwa, tj. 30%. Kosztorys na to 
ograniczone zadanie wynosi 1 800 tys. zł, i będą za to wykonane najpilniejsze 



 35 

roboty. 
Chcąc ukrócić złe praktyki i uszanować samorządy, które lojalnie wywiązują się 
ze swoich zobowiązań wobec powiatu, opracowaliśmy szczególną formę 
porozumienia z tymi samorządami, abyśmy mogli skutecznie dochodzić swoich 
praw na drodze sądowej, jeżeli chodzi o kwestie finansowe. Zastanawiamy się 
również nad dołączaniem do porozumienia weksla in blanco podpisanego przez 
samorząd gminny, aby samorządy traktowały poważnie współpracę z 
powiatem.” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk 
„ Na koniec chciałbym zaprosić Państwa na XIII edycję spotkania piłkarskiego 
Świętokrzyska Temida vs. Media Kieleckie, 7 czerwca na stadionie sportowym 
przy Zespole Szkół Samorządowych w Bielinach o 16.00.” 
 
 
 
Do pkt 18 
Zamknięcie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Powiatu 
zamknął XI sesję Rady Powiatu w dniu 4 czerwca 2012r. o godz. 14.10. 
 
Na tym protokół zakończono.  
 
Protokołowała 
Magdalena Kaller 
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